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Abstract (en)
The machine (1) has a housing (2) in which two helical gear wheels (10, 12) and axial bearing bodies (26, 28) are accommodated. Shafts (8,
16) are accommodated in the bearing bodies, where axial force components of force, resulting from hydraulic and mechanical forces during
operation of the machine, act on the gear wheels. Compensation bodies (60, 62) are arranged coaxial to the shafts for pressing the shafts with axial
compensation forces (50, 51). The compensation bodies and the respective shafts are connected with each other in a torque-proof manner.

Abstract (de)
Zahnradmaschine mit Gehäuse, in dem zwei miteinander kämmende und insbesondere schrägverzahnte Zahnräder aufgenommen sind. Diese
sind axial mit Axialflächen zwischen im Gehäuse aufgenommenen Lagerkörpern und radial auf jeweils einer in den Lagerkörpern aufgenommenen
Welle gelagert. Im Betrieb der Zahnradmaschine wirken sowohl mechanische als auch hydraulische Kräfte auf die Zahnräder. Daraus resultiert für
zumindest ein Zahnrad eine axiale Kraftkomponente. Ein koaxial zur Welle angebrachter Kömpensationskörper wirkt der axialen Kraftkomponente
entgegen. Der Kompensationskörper und die Welle sind erfindungsgemäß drehfest miteinander verbunden.
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